
بي توجهي وزارت ورزش به رشته هاي پايه 
متأس��فانه نگاه منفي در دس��تگاه ورزش 
نسبت به رشته هاي پايه و مستعد كسب 
مدال قهرماني وجود دارد و موجب ش��ده 
برخي از ورزشكاران يا حتي فدراسيون هاي 
ورزشي مورد كم لطفي قرار بگيرند كه اين 
مهم نيز در اين راستا است. اعتراضاتي كه 
ملي پوشان دووميداني انجام داده اند، هم 
نمونه اي اين كم لطفي هاست و فدراسيون 
دووميداني بايد توجه جدي به ورزشكاران 
اين عرصه داشته باشند، زيرا قهرمانان اين 
حوزه مدال هاي گوناگوني براي كشورمان كسب مي كنند. متأسفانه اما 
ورزشكاران اين رشته از نظر بهره مندي از امكانات، توجه و احترام، اعتبار 
سازماني و غيره نسبت به ساير ورزشكاران رشته هاي ورزشي مورد بي مهري 
قرار مي گيرند. اعتراض اين ورزشكاران به مواردي مانند تأمين مالي و غيره 
اشاره شده كه جاي تأمل و توجه دارد و اين ورزشكاران بايد بتوانند بدون 
دغدغه به تمرينات بپردازند و بدانند آينده ورزشي شان به زندگي روزمره 
آنها آسيب نمي زند. در آخرين جلسه  فراكسيون ورزش مجلس شوراي 
اسلامي با وزير ورزش و جوانان نسبت به لزوم پاسخ به اين سؤال كه چرا به 
برخي از ورزش ها توجه صرف مي شود ولي به ساير فدراسيون ها كم توجهي 
صورت مي گيرد تأكيد شد و وزير ورزش و جوانان نسبت به رفع اين مشكل 
در آينده اي نزديك قول مساعد دادند و اميدواريم هرچه سريع تر اين مسئله 
رفع شود زيرا در هر شش ماه ارزيابي از عملكرد وزيران انجام مي شود كه 
اميد است نمره خوبي به اين مسئله از سوي نمايندگان مجلس داده شود. 
اگر به نخبگان ورزشي توجه نشود، شاهد افزايش روند خروج و مهاجرت 
اين افراد از كشور خواهيم بود و نمايندگان مردم در خانه ملت آمادگي دارند 
در صورت لزوم به وزارت ورزش و جوانان كمك كنند تا براي تأمين بودجه 
رشته هاي مختلف مشكلي پيش نيايد؛ به عنوان مثال علاوه بر پيشنهادات 
دولت در بودجه سال آينده، تلاش شده تا بودجه اين عرصه افزايش يابد. 

درباره دووميداني قضاوت نمي كنم
نصرالله سجادي از اظهارنظر در مورد بيانيه 
دووميداني كاران عليه رئيس فدراسيون 
دووميداني خودداري ك��رد. معاون وزير 
ورزش با اش��اره به جلس��ه برگزار شده با 
حضور ورزشكاران ناراضي اظهار داشت: 
» اعتراضاتي نسبت به مسائل مختلف از 
جمله حقوق هايشان داشتند. همچنين در مورد برنامه هاي تمريني 
و حضورشان در رقابت هاي مختلف هم انتقاداتي را مطرح كردند. 
مشكل خاصي نيست و اميدوارم به زودي مشكلات اهالي دووميداني 
را حل كنيم تا آرامش به اين رشته بازگشته و بتوانند بدون دغدغه 
تمرينات شان را دنبال كنند. هنوز صحبت هاي رئيس فدراسيون را 
نش��نيده ام و نمي توانم حرفي در اين مورد بزنم، اما به هر حال بايد 

مشكل اين ورزشكاران حل شود تا با خيال راحت تمرين كنند.«

بازيكناني كه بزرگ فكر مي كنند
در روزهايي كه فوتبال كشورمان درگير حاشيه هاي ريز و درشت است، 
خواندن صحبت هاي عليرضا جهانبخش كه اي��ن روزها در آلكمار هلند 
مي درخشد و يكي از بهترين لژيونرهاي كشورمان است، مي تواند باعث 
روشن شدن كورسوي اميدي در فوتبال شود كه فوتبال از بازيكنان بزرگي 
كه بزرگ فكر مي كنند تهي نشده است. هر چند هر سال مي گذرد با توجه 
به عدم فرهنگ سازي، فوتباليست هاي كشورمان نااميد كننده تر مي شوند، 
با اين حال بايد گفت در همين فوتبال تك بازيكناني پيدا مي ش��وند كه 
متفاوت از اكثر فوتباليس��ت هاي ديگر ظاهر مي ش��وند و همين فاصله 
گرفتن آنها از جو قالب بر فوتبال سبب شده تا موفق تر باشند. صحبت هاي 
جهانبخش در مصاحبه با يك رسانه هلندي درباره روزهاي بازنشستگي اش 
به خوبي اين تفاوت را نشان مي دهد. او گفته است: »آكادمي فوتبال خواهم 
زد تا به استعدادهاي جوان كمك كنم و تجربياتم را در اختيار آنها قرار دهم. 
دوست دارم باعث ش��وم كودكان ايراني به رؤياي فوتباليست شدن شان 
جامه عمل بپوشانند. تا زماني كه آنها هدف داشته باشند و خودشان را باور 
كنند، مي توانند پيشرفت كنند و بهتر شوند و من هم افتخار مي كنم الگو و 
الهام بخش آنها باشم.« جهانبخش هم مانند مهدي مهدوي كيا مي خواهد 
با به راه انداختن آكادمي فوتبال، تجربياتي كه در س��ال هاي حضور در 
فوتبال را به دس��ت آورده را در اختيار نونهالان و نوجواناني قرار دهد كه 
مي خواهند »كيا« ها و »جهانبخش« هاي آينده فوتبال كشورمان باشند. 
هدف جهانبخش را بايد تقدير كرد و آرزو كرد كه فوتبال ايران بازيكناني 
مانند وي كه به فكر فوتبال پايه و پشتوانه سازي براي آينده فوتبال است، 

در فوتبال ايران تكرار شوند. 
راهي كه جهانبخش براي روزهاي پس از خداحافظي اش انتخاب كرده  را 
مهدوي كيا چند سالي است آغاز كرده و توانسته با تشكيل آكادمي كيا، در 
رده هاي پايه، بازيكنان مستعد را حتي از دورترين نقاط كشورمان شناسايي 
كند و آنها را در يك مجموعه پيشرفته و علمي آموزش دهد. خودش هم در 
تيم هاي پايه هامبورگ مربيگري مي كند تا بتواند علاوه بر آموزه هايي كه از 
روزهاي بازي كردن به دست آورده، در زمينه مربيگري هم دانش روز دنيا 
را داشته باشد تا بتواند در ايران صورت علمي به فوتباليست هاي نونهال و 
نوجوان آموزش دهد و آنها را براي آينده فوتبال كشورمان تربيت كند. عليرضا 
جهانبخش همان راهي را كه مهدوي كيا رفت، تا امروز طي كرده  است، او هم 
مانند كيا از تيم هاي پائين تر در فوتبال اروپا آغاز كرد و پله پله بالا مي رود و با 
ادامه اين روند مي تواند يكي از بهترين لژيونرهاي تاريخ فوتبال كشورمان در 
اروپا باشد. او هم مانند كيا به دنبال انتقال تجربياتش به نسل آينده است و به 

همين خاطر مي گويد، مي خواهد آكادمي فوتبال راه بيندازد. 
اين در حالي اس��ت كه خيلي از هم دوره هاي مهدوي كيا و جهانبخش، 
ترجيح دادند مس��ير ديگري را بروند و بدون اينك��ه مراتب مربيگري را 
طي كنند، به يكباره از نيمكت تيم هاي بزرگ سر درآوردند و سعي دارند 
همچنان توي چشم باشند. همين مي شود كه برخي ملي پوشاني كه اين 
روزها ديگر بازي نمي كنند و بلافاصله پس از خداحافظي، سريعاً وارد دنياي 
مربيگري مي شوند و بدون اينكه دانش فني لازم را داشته باشند و پله پله بالا 
بيايند، روي نيمكت تيم ملي يا تيم هاي بزرگ پايتخت مي نشينند، اتفاقي 
كه سرانجامي هم براي آنها ندارد و نمي توانند در فوتبال كشور تأثيرگذاري 
خاصي داشته باشند و به درستي تجربه اي كه از سال هاي بازي كردن كسب 

كرده اند را به شاگردانشان منتقل كنند. 
اما بازيكناني مانن��د جهانبخ��ش و مهدوي كيا كه س��وداي روي جلد 
رفتن و توي ديد بودن ندارند، ضعف اصلي فوتبال كش��ورمان كه همان 
عدم س��رمايه گذاري و توجه به فوتبال پايه آن ه��م از طريق بر پا كردن 
آكادمي هاي علمي فوتبال است را هدف قرارداده اند و مي خواهند قدمي 
براي آينده فوتب��ال بردارند. آنها مي خواهند بر خلاف هم نس��لان خود 
تجربياتشان را نه به بازيكنان بزرگسال بلكه به نونهالان و بازيكناني كه 
ابتداي راه هستند، انتقال دهند، كاري كه كيا شروع كرده و جهانبخش هم 
براي روزهاي بازنشستگي در برنامه هايش قرار داده است. فوتبال ايران به 
ستاره هايي از جنس كيا و جهانبخش بيشتر از هميشه احتياج دارد تا نسل 
آينده فوتبال كشور را بسازند و بازيكناني مانند خودشان را به فوتبال تحويل 
دهند و آينده تيم ملي را بيمه كنند، آن هم به دور از هياهوهاي كاذبي كه 
اين روزها فوتبال را در برگرفته و سبب شده تا تولد ستاره هايي مانند كيا و 

جهانبخش كه فكرهاي بزرگي براي آينده دارند، سخت شود.

پرون�ده رقابت هاي هفته هفده�م ليگ برتر 
فوتبال ايران در حالي روز گذشته با برگزاري 
پنج ديدار باقي مانده بسته شد كه پرسپوليس 
با كس�ب يازدهمين برد اين فص�ل،  همچنان 
صدر جدول را در اختيار دارد. آنهم در شرايطي 
كه استقلال،  رقيب ديرينه سرخپوشان تهراني 
اين روزه�ا ش�رايط چن�دان جالبي ن�دارد!

   برد همه جانبه برانكو
پيروزي پرگل س��ه بر صفر برابر فولاد خوزستان 
در غدير اهواز نش��ان داد برانكو قصد ن��دارد اجازه 
دهد حاش��يه هاي خارج از زمين،  تأثيري در روند 
نتيجه گيري تيمش بگذارد. پيشتر و قبل از پايان 
نيم فصل اول نيز او در شرايط مشابهي قرار گرفت و از 
يك سو با باشگاه در خصوص برخي مسائل به اختلاف 
نظر رسيد و از سوي ديگر با جدايي ناگهاني بازيكنان 
تيمش مواجه شد. مسائلي كه مي توانست تيم او را 
با بحراني جدي رو به رو كند. خصوصاً كه او حتي در 
جمعي دوستانه نيز گفته بود بايد سنگ هايش را قبل 

از شروع نيم فصل دوم با باشگاه وا بكند. اما با وجود 
تمام اين مشكلات، تيم او در شرايطي به ميدان رفت 
كه گويي هيچ مشكلي ندارد و سياه جامگان را سه بر 
صفر شكست داد. درست شبيه اتفاقاتي كه قبل از 
بازي با فولاد گريبانگير اين تيم شد. پرسپوليس در 
حالي راهي اهواز شد كه سرمربي كروات اين تيم طي 
روزهاي اخير درگيري هاي شديدي با سرمربي تيم 
ملي داشت. درگيري كه حتي به اخراج بازيكنان اين 
تيم از تيم ملي و دلخوري ملي پوشان نيز انجاميد اما 
با اين وجود، پرسپوليس در مصاف با فولاد از همان 
دقايق ابتدايي بار ديگر ثابت كرد كه حاش��يه هاي 
خارج زمين، نتايج پرس��پوليس را تحت تأثير قرار 
نمي دهد. اگر چه گل به خ��ودي عبدالله كرمي در 
دقيقه 2 بازي شرايط ميزبان را از همان ابتدا سخت 
كرد، اما گلزني وحيد اميري 10 دقيقه بعد از اين گل 
نشان داد كه تيم برانكو در غدير اهواز براي حمله 
و كسب سه امتياز به ميدان رفته نه دفاع و گرفتن 
حداقل امتياز. اين دو گل و گل زود هنگام عليپور 

در نيمه دوم و تنها سه  دقيقه بعد از ورود تيم ها به 
ميدان كافي بود تا فولاد ديگر تواني براي بازگشت به 
بازي نداشته باشد و پرسپوليس با كسب يازدهمين 
برد اين فصل،  صدرنشيني خود را مستحكم تر كند. 
خصوصاً كه حالا با توجه به تساوي تراكتورسازان 
تبريزي فاصله ياران برانكو با ش��اگردان قلعه نويي 
به چهار امتياز رسيده و ديگر پرسپوليس در پي هر 
بازي نگران صدرنشيني موقت سرخپوشان تبريزي 
نيست. پيروزي در اين بازي شايد بيش از هر زماني 
ديگري به سود برانكو تمام شد. چراكه او با اين برد به 
طور غير مستقيم به كرش نيز ثابت كرد كه با وجود 
انبوهي از مشكلات حاشيه ها، مي تواند با تمركز روي 
تيم و تلاش براي موفقيت، به پيروزي دست يافت. 
فولاد اما با اين شكست و با توجه به شكست نفت 

تهران، همچنان ميانه دار جدول است.
   سپاهان در نزديكي مدعيان

در ساير بازي هاي روز گذشته، سپاهان موفق شد با 
نتيجه دو بر يك،  نفت تهران،  همسايه جدولي خود 

را از سد راه برداشته و خود را به رده چهارم جدول 
برس��اند. اين اولين بار در طول فصل جاري است 
كه شاگردان ويسي توانس��ته اند خود را به چنين 
جايگاهي برسانند. اما حالا با توجه به فاصله اندكي 
كه با جمع مدعيان دارند مي توانند شانس كسب 
س��هميه يا حتي رده اي بهتر را براي خود متصور 
شوند. البته به ش��رط ادامه اين روند. دربي  مشهد 
هم با تساوي يك - يك س��ياه جامگان خراسان و 
پديده به پايان رسيد. دربي تبريز هم مي رفت كه 
با نتيجه اي مشابه و تس��اوي يك - يك گسترش 
فولاد برابر تيم قعرنشين ماشين سازي خاتمه يابد 
كه پنالتي دقيقه92 مسعود ابراهيم زاده بازي را به 
سود ميزبان تمام كرد و يازدهمين باخت اين فصل 
ماشين س��ازان تبريزي را رقم زد. ذوب آهن، تيم 
سوم جدول نيز در حالي كه مي توانست با استفاده 
از تساوي روز سه شنبه تراكتور، فاصله خود را با اين 
تيم به سه امتياز برساند، با تساوي بدون گل برابر 

سايپا، فرصتي طلايي را از دست داد. 
   روزهاي سخت استقلال منصوريان

در شرايطي كه پرسپوليس اين روزها همچنان با 
حفظ صدرنشيني اصلي ترين مدعي قهرماني اين 
فصل است، استقلالي ها روزهاي خوبي را پشت سر 
نمي گذارند. نه چون چهارمين شكست اين تيم در 
هفته هفدهم برابر استقلال خوزستان رقم خورد 
تا فاصله آبي پوشان تهراني با صدرجدول بيشتر و 
شانس كسب سهميه كمتر شود. بلكه به اين دليل 
كه مشكلات مالي، اين تيم را از پاي در آورده است. به 
طوري كه منصوريان در تمرين روز گذشته آب پاكي 
را روي دست  جدايي طلبان ريخت و گفت كه اين 
تيم در نيم فصل دوم پولي ندارد و هر بازيكني با اين 
موضوع مشكلي دارد، درخواست رضايتنامه بدهند 
و برود و تأكيد كرد كه از بازيكن بزرگ تا كوچك تيم، 
 طرف صحبت او با همه است و اگر كسي رضايتنامه 
نخواست، حق اعتراض هم ندارد. هرچند كه غايب 
اين تمرين، جابر انصاري كه در دو بازي قبل به دليل 
مصدومي��ت در تركيب حضور نداش��ت،  به دليل 
دلخوري از باشگاه براي عدم پرداخت مطالباتش از 
فصل گذشته، براي گرفتن رضايتنامه راهي باشگاه 
شده بود و گفته مي شود حتي احتمال دارد كه او 
قراردادش را يكطرفه با استقلال فسخ كند! به نظر 
مي رسد تجربه منصوريان در نفت، حالا در استقلال 
در حال تكرار است. خريدهاي عليرضا منصوريان 
در نفت تهران با شروع نيم فصل از جمع زردها جدا 
ش��دند و حالا خريدهاي او در استقلال نيز چنين 
وضعيتي دارند. البته با اي��ن تفاوت كه منصوريان 
اعتراف كرده خريدهاي استقلال امسال خوب نبوده 
است. البته بايد ديد او منظورش به باشگاه است كه 
همه نيازهاي او را برطرف نكرده يا به تصميمات خود 

خورده مي گيرد!
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چـهـرهها

88498432سرويس ورزشي

هم برانكو حق دارد و هم كرش
پيشكسوت پرسپوليس معتقد است در 
اختلاف به وجود آمده بين كارلوس كرش 
و برانكو ايووانكوويچ هر دو به يك اندازه 
حق دارند. اظهارنظرهاي تند س��رمربي 
پرسپوليس و تيم ملي عليه يكديگر در 
هفته هاي اخير حواشي زيادي ايجاد كرد. 
علي پروين پس از صحبت كردن با آنها ابراز اميدواري كرد مشكل 
به زودي حل شود: »هم برانكو و هم كرش راست مي گويند. من 
هم با كرش و برانكو حرف زدم و گفتم كه بنشينيد و مشكلات را 
خودتان حل كنيد و اين مسئله را به رسانه ها نكشانيد و اميدوارم 
كه اين موضوع با پا درمياني فدراسيون فوتبال حل شود. حق با 
هر دو نفر است. به نظر من تعطيلي ها بايد مقداري كم شود و اگر 

بازي هاي آسيايي شروع شود كار مشكل تر مي شود.«

سعيد احمديان

نمي خواهم خيلي در چشم باشم
سعيد علي حس��يني، وزنه بردار سنگين 
وزن كش��ورمان پس از پايان محروميت 
طولاني مدتش تلاش مي كن��د به دور از 
هياهو و جنجال تمرين كند: »بدنم نسبت 
به قبلاً كه وزنه مي زدم خيلي قوي تر شده و 
انگيزه ام نيز بالا است تا سال هايي كه نبودم 
را جبران كنم. بعد از چند سال فرصتي پيش آمده تا به آن چيزي كه 
مي خواهم برسم. تالاخادزه و بهداد سليمي هم قبل از المپيك كسي 
از ركوردهايشان خبر نداشت بنابراين يكي از دلايلش همين موضوع 
است. از طرف ديگر سعي مي كنم خيلي در چشم نباشم. وزنه برداري 
رشته ركوردي است و بايد پيگير وضعيت تمريني و ركورد هاي خودم 
باشم. در جام جهاني 2017 مهم اين است كه وحدت و همدلي وجود 

داشته باشد و تيم براي مسابقات كاملاً  آماده شود.«

علياصغريوسفنژاد

  نايب رئيس 
فراكسيون ورزش مجلس

دنياحيدري
گزارش

ماني سعيدي

منصوريان: پول نداريم، مي خواهيد برويد!

تاخت و تاز برانكو، پاسخ به كرش

صدرنشينان ليگ برتر بسكتبال امروز تلاش مي كنند با پيروزي به 
اس��تقبال تعطيلات دو هفته اي ليگ بروند. در هفته شانزدهم اين 
مسابقات پنج ديدار برگزار مي شود و پس از آن به خاطر حضور تيم ملي 
در رقابت هاي غرب آسيا ليگ تعطيل مي شود. در اين هفته پتروشيمي 
صدرنشين دائمي اين فصل در ماهشهر از شهرداري گرگان پذيرايي 
مي كند، تيم شاهين طبع در بازي گذشته دومين باخت فصل خود را 

تجربه كرد و حالا بايد با تيم نهم جدول بجنگد. نفت آبادان ديگر تيم 
جنوبي كه در هفته هاي اخير نتايج خوبي كسب كرد و خود را به رده دوم 
رساند در كاشان مهمان شهرداري اين شهر است. دانشگاه آزاد تيم سوم 
ليگ در حكيميه با شهرداري اراك روبه رو مي شود. شيميدر نماينده 
ديگر تهران در ليگ بسكتبال مهمان آ.اس شيراز است و نيروي زميني 

هم در تالار بسكتبال آزادي با شهرداري تبريز مصاف مي دهد. 

رقابت شانه به شانه جنوبي ها قبل از تعطيلي ليگ

 مصاف ۴۰ تيم داخلي و خارجي 
در رقابت هاي كشتي جام تختي

س�ي و هفتمين دوره رقابت ه�اي بين المللي كش�تي آزاد، فرنگي 
و پهلواني جام تخت�ي در حالي با حضور ۴۰ تي�م داخلي و خارجي 
از امروز در مش�هد آغاز مي ش�ود كه در آن چهره هاي سرشناس 
و المپيكي حضور دارن�د. در اين دوره مس�ابقات ۲۶ تيم خارجي 
و 1۴ تيم داخلي در س�الن ش�هيد بهش�تي به مصاف هم مي روند. 
در كشتي آزاد، تيم هايي از ارمنستان، بلاروس، قزاقستان )دو تيم(، اوكراين، 
قرقيزستان، ازبكستان، مغولستان، گرجستان، عراق و منتخب امريكاي لاتين 
در كنار پنج تيم داخلي منتخب الف، ب، توسعه، جوانان و تيم خراسان رضوي 
در چهار گروه كش��تي مي گيرد.  از نكات مهم در كشتي آزاد حضور حسن 
يزداني، قهرم��ان 7۴ كيلوي المپيك 2016 ري��و در وزن 86 كيلوگرم تيم 
خراسان است.  همچنين در كش��تي آزاد حضور كشتي گيران سرشناسي 
چون »گئورگي كتويف« دارنده مدال برنز المپيك، قهرمان جهان و اروپا از 
ارمنستان، »دولت نيازبيكوف« دارنده مدال برنز جهان و قهرمان آسيا و »دارن 
ژوماگاژيف« دارنده مدال برنز جهان و بازي هاي آسيايي از قزاقستان و »بكا 
لومتادزه« دارنده مدال نقره جهان )2016( و نقره بازي هاي اروپايي گرجستان 
جالب توجه است.  رقابت هاي جام تختي در حالي امسال با حضور كشتي گيران 
سرشناس برگزار مي شود كه سال گذشته به دليل عدم برنامه ريزي مناسب و 
حضور نيافتن كشورهاي خارجي، تبديل به يك تورنمنت سطح پايين حتي در 
ايران شده بود.حالا با حضور ستاره هاي عنوان دار كشتي در جام تختي امسال، 

پيش بيني مي شود اين دوره باشكوه تر برگزار شود.

اين دو رفيق
چهره اين دو رفيق قديمي براي فوتبال دوستان كاملاً آشناست، دو چهره اي 
كه دوستي ش��ان همچون دوران بازيگري شان پابرجاست و همين ارتباط 
دوستانه سبب شده تا هر دو روي نيمكت سياه جامگان بنشينند. خداداد 
عزيزي و مهدي هاشمي نسب مسئوليت سنگيني را در اين تيم مشهدي 
برعهده گرفتند. شهرداري مش��هد براي آنكه حمايتش را از تيم هاي ليگ 
برتري اين شهر اعلام كند اعضاي دو تيم سياه جامگان و پديده را در مراسمي 
دور هم جمع كرد جايي كه خداداد و هاشمي نسب بودند ولي نبودند؛ خداداد 
كه با تلفن همراهش سرگرم است و هاشمي نسب هم آنقدر در فكر فرو رفته كه 
حتي بطري آب را هم نگاه نمي كند و شايد به بازي مقابل پديده مي انديشد. 

تا ۲۰۲۰ در واليبال مي مانم
داورزني: استويچف هفته آينده مي آيد

محمدرض�ا داورزني، رئيس فدراس�يون واليبال ديروز در س�الن 
همايش هاي هتل آكادمي فوتبال ميزبان خبرنگاران بود، آن هم در 
روزهايي كه واليبال كشورمان روزهاي خبرسازي را دارد، با رفتن 
لوزانو همه در انتظار سرمربي جديد هستند و مذاكرات فدراسيون 
ادامه دارد، در ليگ هم حاشيه هاي رفت و برگشت تيم ها به مسابقات 
به دليل مشكلات مالي به اوج رسيده است. در همين راستا بود كه 
داورزني ديروز نزديك به دو س�اعت پاس�خگوي خبرنگاران بود. 

   استويچف اصلي ترين گزينه است
مهم ترين علامت سؤال پيش روي اين روزهاي واليبال نام سرمربي جديد 
تيم ملي و جانشين لوزانو اس��ت و به همين خاطر هم داورزني در ابتداي 
صحبت هايش گزارشي از مذاكرات چهار ماه گذشته اش با 15 گزينه مدنظر 
فدراسيون را ارائه داد و در نهايت از استويچف به عنوان جدي ترين گزينه 
فدراسيون براي تيم ملي نام برد كه يك شنبه هفته آينده به تهران بيايد: 
»حضور در جمع چهار تيم برتر المپيك هدف آرماني ما است. رادوستين 
استويچف گزينه اصلي ما بود كه او هم به ما پيغام داد تمايلي براي خروج از 
اروپا و ايتاليا ندارد. من از او خواستم مذاكرات را ادامه دهيم و او مجاب شد پس 
از مشورت با چند نفر جواب ما را بدهد. او ارزيابي مفصلي از تيم ملي به عمل 
آورد و در نهايت به اين نتيجه رسيد كه به همراه تيم ملي ايران نمي تواند در 
جمع چهار تيم برتر المپيك 2020 قرار بگيرد و به ما پاسخ منفي داد. جواب 
او براي من قابل قبول نبود و به او گفتم كه هنوز از پتانسيل كامل واليبال ما 
اطلاع ندارد. در نهايت من روز چهارم ژانويه به بلغارستان رفتم و دو جلسه 
سه ساعت و نيمه با او برگزار كردم. ما در مورد روند 10 ساله گذشته تيم ملي 
واليبال به او توضيحاتي دادم و در نهايت قرار شد روز يك شنبه هفته آينده 
به مدت پنج روز براي ادامه مذاكرات و مشاهده ليگ واليبال ايران به تهران 
بيايد.« البته داورزني از كولاكوويچ صرب هم به عنوان آلترناتيو استويچف نام 
برد: »ما توانستيم يك مربي را كه به ايران فكر نمي كرد مجاب كنيم به تهران 
بيايد و اميدواريم با او به توافق نهايي برسيم البته در كنار او ايگور كولاكوويچ 

نيز حضور دارد كه قرار است دو هفته آينده پذيراي او در تهران باشيم.«
   مدير سياسي نيستم

قرار گرفتن نام داورزني پاي بيانيه گروه هاي سياسي سبب شد تا رئيس 
فدراسيون واليبال نسبت به اين اتفاق كه حاشيه ساز هم شده بود، واكنش 
نشان دهد: »چندي پيش قرار شد در راستاي ايجاد وحدت اقداماتي صورت 
بگيرد و من هم اعلام كردم كه اين كار اقدام خوبي است بعد از 2۴ ساعت 
ليستي اعلام شد كه برخي افراد از جمله من موضع گيري سياسي كرده اند كه 
بلافاصله من موضع خودم را اعلام و آن موضوع را تكذيب كردم چون من يك 
مدير اجرايي و حرفه اي در ورزش هستم. من اعتقادي به اين خط كشي ها 
ندارم و اينكه يك مدير اجرايي بخواهد همراه با يك جريان سياسي در مقابل 
دولت بيانيه صادر كند را حرام مي دانم. من به هيچ جريان سياسي وابستگي 
ندارم و كار خودم را مي كنم تا لبخند را روي لبان مردم ببينم. من به عنوان 
مدير اجرايي حرام مي دانم كه بيانيه سياسي بدهم و عليه دولت حرف بزنم. 

به عنوان مدير اجرايي كارم چيز ديگري است.«
   تا المپيك توكيو در واليبال هستم

داورزني در ادامه با رد شايعات حضورش در وزارت ورزش به عنوان معاون 
قهرماني وزير ورزش و همچنين انتخابات كميته ملي المپيك، از ماندن 
در واليبال تا سال 2020 خبر داد: »من تا سال 2020 عضو هيئت رئيسه 
فدراسيون جهاني هستم و دغدغه اصلي من رسيدن ايران به جايگاه اصلي 
خود در المپيك 2020 است. در هفته هاي گذشته پيشنهاداتي به من شد 
كه در جاي ديگري به ورزش كشور كمك كنم، ولي من تمايل دارم همچنان 
در واليبال باشم. در دولت جديد چه در زمان صالحي اميري و چه در زمان 
سلطاني فر ابراز تمايل شد كه از تجربه من در عرصه عمومي ورزش استفاده 
كنند ولي تمايل من همچنان به حضور در فدراسيون واليبال است به نظر من 
واليبال مي تواند مدل مناسبي براي ساير رشته ها باشد چون در اين سال ها 
كارنامه قبولي دريافت كرده است. زماني كه حكم صادر شود كاري از دست 

من برنمي آيد. در ضمن نام واليبال به داورزني گره نخورده است.«
   تيم هاي پرطرفدار را نمي شود كنار گذاشت

ليگ واليبال در حالي به هفته هاي پاياني دور مقدماتي نزديك مي شود كه 
رفت و برگشت تيم هاي بدهكار به جدول مسابقات، انتقادات زيادي را متوجه 
فدراسيون كرده است، داورزني در اين باره گفت: »تيم هايي مثل اروميه، 
گنبد و ورامين با مشكلات اقتصادي مواجه هستند و طبق قانون بايد از ليگ 
حذف مي شدند ولي  اين تيم ها در بين مردم ارزش دارند و جايگاه آنها را نيز 
بايد در نظر بگيريم.  با توجه به اينكه در استان ها علاقه مندي زياد است تلاش 
ما اين بوده كه با حداقل ها تيم را حفظ كنيم و اگر فشاري هم آورده ايم براي 

اين بوده كه تيم ها حركتي به خودشان بدهند.«

گلف ورزشي ويژه بانوان مسلمان
مس��عود س��لطاني فر، وزير ورزش و جوانان گلف را رش��ته اي با 
خصوصي��ات منحصر به فرد به وي��ژه براي بان��وان ايراني خواند: 
»گلف ورزشي براي تمام سنين 8 تا 80 س��ال است و افراد با هر 
سني مي توانند به اين ورزش بپردازند. اين قابليت كه اين رشته را 
مي توان به تمامي رده هاي سني تعميم داد از خصوصيات منحصر 
به فرد اين ورزش اس��ت به ويژه اينكه بانوان با پوش��ش اسلامي 

مي توانند در عرصه هاي بين المللي اين رشته رقابت كنند.«

كاراته كاهاي ايراني در راه ليگ جهاني 
اعضاي تيم ملي كشورمان براي حضور در اولين مرحله از ليگ جهاني 
كاراته در سال 2017 راهي پاريس شده اند. در نخستين مرحله از اين 
رقابت ها طي روزهاي هش��تم تا 10 بهمن فرانسه ميزبان مسابقات 
است كه از كشورمان نيز نام حميده عباسعلي، فاطمه چالاكي، سميرا 
ملكي پور، سعيد احمدي، ابراهيم حسن بيگي، بهمن عسگري، ذبيح الله 
پورشيب، علي اصغرآسيابري، سجاد گنج زاده، مهدي خدابخش و ايمان 

سنچولي براي حضور در اين مسابقات ثبت نام كرده اند. 

تيراندازان مقاومت در جمع برترين ها 
دهمين دوره ليگ برتر تيراندازي بانوان به پايان رسيد. در اين رقابت ها 
در نهايت با برگزاري مراحل فينال هاي هر رش��ته )تفنگ و تپانچه 
بادي( نفرات برتر به شرح زير معرفي شدند كه در بين اين نفرات چهار 
تيرانداز باشگاه مقاومت حضور دارند. در رشته تفنگ بادي جوانان مريم 
شفيعي، فاطمه كرم زاده و نجمه خدمتي هر سه از تيم مقاومت، عناوين 
اول تا سوم را از آن خود كردند. در رشته تپانچه بادي بزرگسالان نيز 

الهام هريجاني از مقاومت بر سكوي نايب قهرماني ايستاد. 

شيوانوروزي
منهايفوتبال

رفتار بائرمن حرفه اي نبود
حامد حدادي معتقد اس��ت رفتن درك بائرمن از ايران و عقد قرارداد با يك باش��گاه آلماني رفتاري 
غيرحرفه اي بوده است. سرمربي پيشين تيم ملي به يكباره قيد حضور در كشورمان را زد و ترجيح داد 
در وطنش و در يك تيم باشگاهي مربيگري كند. اين در حالي است كه 
مسئولان فدراسيون بسكتبال مدعي اند بائرمن قراردادي چهار ساله 
با كشورمان داشته و به اين راحتي نمي توانسته از ادامه همكاري با 
تيم ملي سرباز بزند. منتها سرمربي كهنه كار آلماني علاوه بر اينكه 
به ايران نيامد به س��رعت با يك تيم باش��گاهي نيز قرارداد بست تا 
فدارسيون در آستانه رقابت هاي غرب آسيا مجبور به انتخاب سرمربي 
جديد براي تيم ملي شود. كاپيتان تيم ملي ديروز در گفت وگو با راديو 
ورزش در واكنش به اين موضوع اظهار داشت: »من خيلي در جريان نيستم، 
نمي دانم دليل بائرمن ب��راي اين اقدام چه بود، من چ��ه حرفي بايد بزنم، 
مي ترسم حرفي بزنم كه حاشيه شود! اما در كل كارش عجيب و غريب بود. 
اميدوارم تيم ملي در غرب آسيا بتواند موفق ظاهر شود. اينكه يك مربي ايراني 
هدايت تيم ملي را بر عهده گرفته، اتفاقي خوب است. اميدوارم به جوان ها 

ميدان داده شود و تيم ملي بتواند در غرب آسيا خوب ظاهر شود.«

با قراردادم يك بنز مي خرم!
قرارداد سرمربي تيم ملي فوتسال تا سال 2020 تمديد شد. س��رانجام پس از كش و قوس هاي فراوان 
فدراسيون فوتبال و محمد ناظم الشريعه براي ادامه همكاري به توافق رسيدند. پس از كسب عنوان سومي 
جام جهاني و درحالي كه انتظار مي رفت با اين موفقيت دستمزد سرمربي ايراني نيز 
افزايش يابد فدراسيون حاضر به ارائه پيشنهادي بيشتر از گذشته نشد تا تيم ملي 
در بلاتكليفي به سر ببرد. حالا پس از چند ماه ناظم الشريعه قراردادش را تا پس 
از جام جهاني 2020 تمديد كرده و در گفت وگو با مهر همچنان براينكه اختلافات 
به وجود آمده مالي نبوده تأكيد كرد: »بحث من بحث مالي نبود بلكه بايد شخصيت 
سرمربي تيم ملي حفظ شود. مبلغ براي ناظم الشريعه مهم نيست. همه مي دانند كه 
حتي زمان عقد قرارداد با فدراسيون، اول بحث دستيارانم را مطرح كردم و از 
فدراسيون خواستم حقوق آنها را افزايش بدهند. بهترين جاي ايران بايد 
تيم ملي باشد. جداي از مسائل عِرق به تيم ملي، بايد اين تيم از همه 
لحاظ بهترين باشد تا براي حضور در آن حتي براي يك جلسه 

ذوق و شوق داشت. روز گذشته يك نفر مرا نزديك فدراسيون 
فوتبال ديد و پرسيد كه شما هم مثل كرش قرارداد بسته ايد. 

من هم گفتم قراردادم آنقدر هست كه يك بنز بخرم!«


